



第十九届世界中医药大会

The 19th World Congress of Chinese Medicine

会议通知（第一轮）

2022年11月

由世界中医药学会联合会主办的世界中医药大会是全球中医药领域规模大、参与广、层次高的学术盛会。至今已在中国、法国、加拿大、新加坡、中国澳门、澳大利亚、荷兰、英国、马来西亚、美国、俄罗斯、西班牙、新西兰、泰国、意大利、匈牙利、中国香港等地成功举办了十八届。

“第十九届世界中医药大会”将于2022年11月26-27日在巴西圣保罗举行，旨在为中医药在南美洲地区的发展搭建广阔的平台。活动期间，来自世界各地的中医药专家学者、政府官员、企业家将分享他们的理论研究和临床经验、科研成果和新发明新创造，大会附设中医药服务贸易展览会。

现就有关事宜通知如下：

一、主办单位：世界中医药学会联合会

二、主承办单位：中国巴西中医药国际合作基地、西英莱霸工厂和进出口公司（達明公司）

三、联合承办单位：巴西中医药学会、巴西中医学院、龙道学院、巴西中国医药及文化研究中心

四、大会会场：

时间：2022年11月26-27日（巴西当地时间）

地点：巴西圣保罗 FECAP 商学院大会礼堂

Av. Liberdade, nº 532, Bairro Liberdade, São Paulo, SP, CEP 01502-001, BRASIL

五、会议主要议题及征文内容：

1. 中医药基础理论研究；

2. 中医药临床实践：临床研究方法创新与进展、临床疗效评估体系研究、老中医临证经验总结、特色疗法体会及推广、中医养生保健治未病研究等；

3. 针灸推拿研究实践：针药配合临床研究、特殊针法临床经验介绍、中医针灸治疗在区域性疾病治疗中的特色与优势等；

4. 中药研究：中药方剂学、临床配伍研究、中药应用及研究等；

5. 中西医结合研究：理论创新、最新进展、实践创新、经验总结；

6. 中医手法流派的传承与发展；

7. 中医药国际化、信息化研究；

8. 中医药在世界各国的发展及立法情况，各国中医教育动态、教育制度现状及科研情况；

9. 中医药文化与非物质文化遗产保护；

10. 道地药材与濒危药用动植物国际贸易研究；

11. 民族医药发展和研究；

12. 中医药服务贸易理论研究与实践及经验交流；

13. 中医药参与抗击疫情。

世界中医药大会办公室（世界中医药学会联合会国际联络部）：王晶、李昕雪、杨柳、朱晨、王婧雯
Office for World Congress of Chinese Medicine of WFCMS: Wang Jing, Li Xinxue, Yang Liu, Pan Xuan, Nong Qin, Zhu Chen
E-mail: wccm@vip.163.com, Tel: +86-10-58650243/58650058/58650026/58650240



第十九届世界中医药大会

The 19th World Congress of Chinese Medicine

六、参会人员

相关国家政府官员，各国中医药、传统医药、中西医结合、现代医药及相关领域从事医疗、教育、科研、管理、生产、贸易的专家学者和企业家，世界中联各国（地区）会员。

七、会议安排：

- 1.学术会议：开、闭幕式，主题演讲，分会场专题报告，现场演示工作坊。
- 2.中医药服务贸展览会。

八、会议注册（巴西现场参会注册）

注册报名请登陆网站 <https://basemtc.com.br/event/single>

九、会议征文投稿

巴西当地人员：请登录网站 <https://basemtc.com.br/event/single> 投稿。不接受邮箱投稿。论文要求详见征文通知。

其他国家和地区人员：请将论文发送到邮箱 wccm@vip.163.com 投稿。论文要求详见征文通知。

十、会议咨询联系方式如下：

主办方：世界中医药大会办公室（国际联络部）

联系人：王晶、李昕雪、杨柳、朱晨、王婧雯

电子邮箱： wccm@vip.163.com **电话：** 0086-10-58650058/58650240/58650243/58650026

主承办方：中国巴西中医药国际合作基地

联系人：方芳、好得力古-林马、卢安-基欧美达

电子邮箱： fang@taimin.com.br ; comercial@basemtc.com.br ;

手机： 005511995309889 **微信：** MTCCHINA88 **电话：** 00551144502588





第十九届世界中医药大会

The 19th World Congress of Chinese Medicine

The 1st Round NOTICE

November, 2022

World Congress of Chinese Medicine (WCCM), organized by **World Federation of Chinese Medicine Societies (WFCMS)**, is a global academic event in the field of traditional Chinese medicine. It is convened annually and has been successfully organized 18 times in China, France, Canada, Singapore, Macau China, Australia, The Netherlands, United Kingdom, Malaysia, USA, Russia, Spain, New Zealand, Thailand, Italy, Hungary and Hong Kong China respectively.

The 19th World Congress of Chinese Medicine will be held in São Paulo, Brazil from 26th -27th November, 2022, which will build a broad platform for the development of traditional Chinese medicine in South America. Professors and experts of Chinese Medicine all over the world will assemble together and share their knowledge and information about their theoretical research, clinical experience, scientific achievements, new inventions and creations. In addition, Exhibition of TCM Trade in Service will be displayed along with the congress.

Important information to note below:

1. **Organizer:** World Federation of Chinese Medicine Societies
2. **Main Hosts:** Base de Cooperação Internacional China - Brasil de Produtos da Medicina Chinesa, Cienlabor Indústria e Comercial Ltda e Empresa de Importação e Exportação (Taimin Company)
3. **Jointly-hosts:** Zhong-Yi-Yao Association of Chinese Medicine in Brazil, Brazilian College of Chinese Medicine, Long Tao Institute, Chinese Traditional Medicine and Chinese Culture Learning Center of Brazil

4. **Venue:**

Time: 26th-27th November, 2022 (Brazil Time)

Location: FECAP - Fundação Escola de Comércio Álvares Penteado - Campus Liberdade - Teatro

Av. Liberdade, nº 532, Bairro Liberdade, São Paulo, SP, CEP 01502-001, BRASIL

5. **Topics for papers:**

- 1) Research on TCM fundamental theories;
- 2) TCM clinical practices: innovation and progress of clinical research methods; research on the assessment of clinical efficacy; clinical experiences of senior Master Practitioners of traditional Chinese medicine; understanding and promotion of characteristic TCM therapies; research on TCM health preservation and preventive treatment of diseases, etc.
- 3) Acupuncture and tuina research: Clinical study on acupuncture and medicine coordination, clinical experience in specific methods of acupuncture; the characteristics and advantages of traditional Chinese medicine and acupuncture in treating regional diseases, etc.

世界中医药大会办公室（世界中医药学会联合会国际联络部）：王晶、李昕雪、杨柳、朱晨、王婧雯
Office for World Congress of Chinese Medicine of WFCMS: Wang Jing, Li Xinxue, Yang Liu, Zhu Chen, Wang Jingwen
E-mail: wccm@vip.163.com, Tel: +86-10-58650243/58650058/58650026/58650240



第十九届世界中医药大会

The 19th World Congress of Chinese Medicine

- 4) Research on Chinese materia medica: Chinese medical formulas; research on compatibility of medicines; research and application of Chinese materia medica, etc.
- 5) Research on the integration of traditional Chinese medicine and Western medicine: theoretical innovation; newest developments; creative practice and experience
- 6) Inheritance and development of the genre of Chinese medicine manipulations.
- 7) Research on TCM informatization and international standardization.
- 8) The development and regulation of TCM in different countries around the world: TCM education; educational systems and academic research in different countries.
- 9) TCM culture and Intangible Cultural Heritage Protection.
- 10) Study on the international trade of genuine medicinal materials and endangered and rare animals and plants
- 11) Development and research of ethnic medicine;
- 12) Theoretical research, practical application, and experience of TCM trade in service.
- 13) TCM fights against COVID-19.

6.Participants:

Government officials of related countries; experts, scholars and entrepreneurs who are engaged in Chinese medicine, traditional medicine; integration of Chinese and Western medicine; modern medicine and other related fields; medical treatment, education; scientific research; management, production and trade in the field of TCM around the world; and members of WFCMS in all countries.

7.Congress Schedule:

1.Academic meeting: Opening Ceremony, Closing Ceremony, Keynote Speeches, Special Reports in Parallel Sessions, On-site Display Workshops.

2.Exhibition of TCM trade in service.

8. Registration (Register for Participants who attend the congress in Brazil)

please refers to the online platform: <https://basemtc.com.br/event/single>

9. Paper Submission:

Participants from Brazil: please refers to the website: <https://basemtc.com.br/event/single>

E-mail submission for the paper is not accepted. Please refers to the paper notice for the requirement for the paper.

Participants from other countries and regions: please send paper to wccm@vip.163.com

世界中医药大会办公室（世界中医药学会联合会国际联络部）：王晶、李昕雪、杨柳、朱晨、王婧雯
Office for World Congress of Chinese Medicine of WFCMS: Wang Jing, Li Xinxue, Yang Liu, Zhu Chen, Wang Jingwen
E-mail: wccm@vip.163.com, Tel: +86-10-58650243/58650058/58650026/58650240



第十九届世界中医药大会

The 19th World Congress of Chinese Medicine

Please refer to the paper notice for the requirement for the paper.

10. Consultation:

Organizer:

Office of World Congress of Chinese Medicine (International Liaison Department of WFCMS):

Sunny Wang, Xinxue Li, Liu Yang, Chen Zhu, Jingwen Wang

Email: wccm@vip.163.com Tel: 0086-010-58650058/58650240/58650243/58650026

Main Host:

Base de Cooperação Internacional China - Brasil de Produtos da Medicina Chinesa

Contact Person: Fang Fang, Rodrigo Lemes, Luan Almeida

Email: fang@taimin.com.br, comercial@basemtc.com.br ;

Mobile: 005511995309889 Wechat: MTCCHINA88 Tel: 00551144502588

Kind Regards

World Federation of Chinese Medicine Societies

10th June, 2022

